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● L’Ajuntament de Roses va celebrar dimecres un
ple extraordinari per aprovar el pla d’usos de les plat-
ges, punt ajornat del ple anterior, la sessió ordinària
del 26 d’abril. El ple no va durar ni un minut. Tan sols
58 segons justos. Els hauria sobrat un segon en l’ine-
fable debat televisiu 59 segons.

● El Ministeri de Medi Ambient i Medi Rural i Marí
ha concedit el premi Aliments d’Espanya al Millor
Oli d’Oliva Verge Extra de la Campanya 2009/2010,
en la categoria d’olis afruitats madurs al Dauro, de
Rodau SL, de Torroella de Fluvià. El veredicte diu el
següent: «És un oli amb afruitat mitjà-alt d’oliva. El
componen notes que recorden fruites madures i ver-
des. Es perceben notes de poma verda, herba i amet-
lla verda i madura fonamentalment. En boca és,
d’entrada, molt dolç i ametllat, lleugerament amarg,
i una mica més picant. Oli de tipus dolç, molt equili-
brat.»

gat i gos | LLUÍS PUIGBERT

l’apunt | MIQUEL RIERA

Neandertals
ra que resulta que els humans moderns te-
nim almenys entre l’1 i el 4% dels gens here-
tats dels homes de Neandertal, algú tindrà ja

l’excusa per justificar la tendència a l’autodestrucció
de la nostra civilització, amb guerres constants pel
poder des dels temps immemorials i una presència de
la violència que, malgrat els avenços tecnològics i
intel·lectuals, no sembla que hagi de desaparèixer.
Seria molt «humà» culpar els altres dels nostres de-
fectes. Ha estat també sempre una característica dels
sapiens. Per això, tot i intuir que la violència segur
que també formava part de la vida diària dels nean-
dertals i atenent les dures circumstàncies en què els
va tocar viure, m’agradaria imaginar-me els nostres
parents llunyans com a membres d’una civilització
pacífica, on la raó i el diàleg eren pilars bàsics. Una
utopia que els nostres avantpassats ja es van encarre-
gar de liquidar dràsticament.
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● L’alcaldessa de Salt, Iolanda Pineda, va explicar
ahir que tenen coneixement de la querella des de di-
vendres de la setmana passada, arran de la negativa
de la propietat de la finca a pagar l’IBI. Pineda, pe-
rò, es va voler mostrar molt prudent en el moment
de valorar les afirmacions del que s’hi explica, i va
afirmar: «Volem que s’aclareixi al més aviat possi-
ble perquè hi ha acusacions molt greus, demano a la
justícia que sigui ràpida.» D’altra banda, va assegu-
rar que fins que no s’aclareixi aquest tema no faran
cap requalificació urbanística dels terrenys de la
Gassol, i que aparcaran qualsevol projecte que po-
gués sortir.

Pineda aparca l’espai
● Una altra figura que apareix en la querella és la
de Josep Comas, arquitecte i excap de llista de CiU
a Llagostera. Comas és qui va dibuixar propostes
per desenvolupar urbanísticament la requalifica-
ció, però ahir va explicar que no ha estat citat a de-
clarar. De fet, i segons va dir, fa uns cinc anys Pla-
nella li va encarregar l’avantprojecte per veure què
podia sortir dels terrenys de la Gassol, i ell va fer un
estudi d’ordenació i zonificació, que li van encarre-
gar que modifiqués tres o quatre vegades. Josep
Comas, però, denuncia que va fer una factura per
valor de 6.000 euros per fer aquesta feina, i que en-
cara no l’ha cobrat.

«Encara no he cobrat»

● El cap de llista de CiU a Salt, Jaume Torramadé,
va evitar fer més declaracions ahir sobre la seva im-
plicació en tot el cas del pla parcial de la Gassol,
perquè considera que les informacions que estan
sortint i que l’estan perjudicant s’estan traient de
context. En aquest sentit, va afirmar que es remetia
a les declaracions que havia fet dijous a la nit, quan
va negar qualsevol implicació, i va explicar que des

de l’Ajuntament havia
rebut moltes propostes
sobre el futur d’aquests
terrenys: «Vull insistir
que hi va haver molta
gent que es va interes-
sar per la situació dels
terrenys i per la seva
venda.» Dijous expli-
cava també que la seva
intenció era requalifi-
car els terrenys de l’an-
tiga fàbrica com a zona
residencial, però no per
fer-hi diversos blocs de
pisos sinó perquè fos-

sin una extensió d’acord amb el model del barri vell
de la ciutat.

Respecte a les afirmacions del regidor d’Urba-
nisme, Joan Boada, Torramadé es va referir ahir a
l’enfrontament personal que hi ha entre ells dos:
«No contestaré res de tot aquest assumpte, i menys
del senyor Boada, perquè m’és absolutament igual
el que digui.» Per l’exalcalde, «Boada té credibili-
tat zero i amnèsia temporal quan li interessa.» A
més, es va referir a episodis de tensió que hi ha ha-
gut entre tots dos per remarcar la poca importància
que dóna a les seves paraules. Torramadé va gover-
nar amb el suport d’ERC –encapçalada per Joan
Boada– en l’últim mandat, el segon en què va ser
alcalde de Salt.

Torramadé: «Boada té
credibilitat zero»


